
Wrocław, 10 czerwca 2010

Protokół z posiedzenia Konferencji Dyrektorów Bibliotek Akademickich
Uczelni Medycznych

W spotkaniu w dniu 9 czerwca 2010 r. wzięli udział dyrektorzy wszystkich bibliotek uczelni
medycznych:
Renata Birska - Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego w Lublinie
Dagmara Budek - Biblioteka Główna Pomorskiej Akademii Medycznej w Szczecinie
Danuta Dąbrowska-Charytoniuk - Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego
w Białymstoku
Anna Grygorowicz - Bibliotek Główna Gdańskiego Uniwersytetu Medycznego

' Krzysztof Nierzwicki - Biblioteka Medyczna, Uniwersytet Mikołaja Kopernika w Toruniu,
Collegium Medicum im. Ludwika Rydygiera w Bydgoszczy
Aniela Piotrowicz - Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego w Poznaniu

• Renata Sławińska - Biblioteka Akademii Medycznej we Wrocławiu
Anna Uryga - Biblioteka Medyczna Uniwersytetu Jagiellońskiego - Collegium Medicum
Irmina Utrata - Biblioteka Główna Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego

• Ryszard Żmuda - Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego w Łodzi
- Barbara Włodyka - przedstawicielka Biblioteki Głównej Śląskiego Uniwersytetu Medycznego

dyrektor senior Bolesław Howorka.

1. Dyrektor Renata Birska przedstawiła sytuację dotyczącą składania deklaracji udziału
dyrektorów bibliotek w Konferencji Dyrektorów Bibliotek Akademickich Uczelni
Medycznych (KDBAUM). Jedyną biblioteką, która do tej chwili nie złożyła deklaracji
jest Biblioteka Śląskiego Uniwersytetu Medycznego. Ponieważ Pani dyrektor Barbara
Włodyka pełniąca obowiązki dyrektora biblioteki od 1 marca 2010 r. wcześniej nie
miała możliwości zapoznania się z dokumentem została poproszona o możliwie jak
najszybszą decyzję w sprawie udziału w KDBAUM.
Ostatecznie przyjęty został regulamin Konferencji Dyrektorów Bibliotek
Akademickich Uczelni Medycznych - po głosowaniu punktu dot. możliwości
nadawania emerytowanym dyrektorom bibliotek akademickich uczelni medycznych
godność członków honorowych przez KDBAUM. Jednogłośnie przyjęto w poczet
KDBAUM dyrektora seniora - Bolesława Howorkę.

2. Pani dyrektor Aniela Piotrowicz przedstawiła sprawę problemów technicznych w
systemie doc@Med. poinformowała o poprawkach do systemu usprawniających jego
pracę, które w nadchodzący weekend miał przeprowadzić Piotr Krzyżaniak.

3. Pan dyrektor Bolesław Howorka przedstawił opinię w sprawie pisma skierowanego do
rektorów uczelni medycznych z Kancelarii Prawniczej Wardyński i Wspólnicy dot.
obowiązujących przepisów prawa i podjęciu działań zapobiegającym naruszeniom
praw autorskich. W opinii dyr. Howorki posądzenie środowiska szkół wyższych, w
tym bibliotekarzy o sprzyjanie niekontrolowanemu powielaniu utworów będących
przedmiotem ochrony prawa autorskiego jest nieuzasadnione, a nawet obraźliwe. W
uzasadnieniu przedstawił szczegółową analizę punktów podniesionych przez
kancelarie prawną.



4. Poruszona została także sprawa podatku Vat na usługi biblioteczne, które niestety
przez cały czas są różnie interpretowane w poszczególnych uczelniach.

5. Kolejnym punktem posiedzenia była kwestia wykonania cytowań do tegorocznej
ankiety jednostki. Poszczególne biblioteki przedstawiły różne sposoby przygotowania
tych danych, ale ponieważ nie wszystkie biblioteki przygotowują dane w tym zakresie,
na razie nieuzgodniono wspólnego stanowiska w sprawie jednolitych zasad
przygotowywania danych dot. cytowań.

6. Zwrócono uwagę na konieczność przygotowania instrukcji dla autorów publikujących
w Forum Bibliotek Medycznych.

7. Omówiono stan realizacji wniosków z konferencji w Łodzi w 2009:
- w styczniu 2010 zostały zorganizowane warsztaty z elektronicznej platformy
edukacyjnej Moodle, ustalono, że kolejne warsztaty odbędą się we wrześniu w
Lublinie;
- ustalono, że usystematyzowane zostaną zebrane dotychczas materiały dot.
opracowania wspólnych zagadnień dla szkoleń doktorantów z naukowej informacji
medycznej;
- dyrektor Anna Grygorowicz poinformowała o otwarciu forum dyskusyjnego dot.
zagadnień bibliometrii, które będzie czynne na stronie BG GUMed od poniedziałku 14
czerwca 2010;
- do tej pory nie znaleziono pozytywnego rozstrzygnięcia w zakresie wspólnego
narzędzia wyszukiwawczego dla bibliografii uczelnianych.

8. Pani dyrektor Aniela Piotrowicz - dotychczasowa przewodnicząca Kolegium
Dyrektorów Bibliotek Medycznych podziękowała za współpracę i złożyła rezygnację
z zajmowanej funkcji. W tajnym głosowaniu za nową przewodniczącą wybrano
dyrektor Annę Grygorowicz z Biblioteki Głównej Gdańskiego Uniwersytetu
Medycznego (9 głosów za, 1 głos wstrzymujący się) oraz zastępcę - dyrektor Renatę
Birską z Biblioteki Głównej Uniwersytetu Medycznego w Lublinie (9 głosów za, 1
głos wstrzymujący się). Protokół z głosowania w załączeniu.

9. W trakcie spotkania ustalono, że organizatorem następnej konferencji problemowej
będzie Biblioteka Główna Pomorskiej Akademii Medycznej w Szczecinie, a tematyka
dotyczyć będzie m.in. bibliometrii.

10. Ustalono też, że należy wystąpić do Rady Wykonawczej Konferencji Dyrektorów
Bibliotek Akademickich Szkół Polskich w sprawie uznania dyrektora Biblioteki
Medycznej CMUJ za pełnoprawnego członka Konferencji Dyrektorów Bibliotek
Akademickich Szkół Polskich.

11. Dyrektor Anna Uryga zaprosiła dyrektorów bibliotek medycznych do Krakowa z
okazji promocji realizowanego przez BM CMUJ projektu norweskiego oraz 200-lecia
działalności bibliotekarskiej w Krakowie.
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